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Kovesi spune ca ar mai încheia protocoale cu SRI: Nu a fost ceva nelegal

Laura Codruta Kovesi, fosta sefa DNA si actualul sef al Parchetului European, a declarat ca ar mai semnat

protocoale cu SRI, aceste documente nefiind nelegale. "Nimeni, la momentul respectiv, din sistemul judiciar

nu a avut o problema", spune Kovesi.

„Sigur ca da (ar mai semna un protocol cu SRI, n.r.). Nu a fost ceva nelegal, din punctul meu de vedere. Daca a

fost bine sau nu ca protocolul a fost clasificat? Acest lucru nu mi s-a parut o problema în 2009, acum poate ca l-as

trimite la CSM pentru o opinie. Dar protocolul trebuia încheiat. Pâna la aparitia lui, fiecare lucra cum voia cu SRI.

Acest protocol a instituit reguli scrise”, a declarat Laura Codruta Kovesi pentru ziare.com.

"Nimeni, la momentul respectiv, din sistemul judiciar si din Consiliul Superior al Magistraturii nu a avut nicio

problema", a explicat Kovesi, însa în urma unei reevaluari efectuate dupa 10 ani se poate spune ca „ai fi facut mai

bine”.

„Dar, din punctul meu de vedere, nu e nimic rau ca un conducator de institutie sa faca un acord de lucru, ca se

numeste protocol sau altfel”, a mai punctat fosta sefa DNA si actualul sef al Parchetului European.

Protocolul din 2009 dintre SRI si Parchetul General avea 18 pagini, prevedea elaborarea de strategii comune, dar si

constituirea de echipe operative comune. În baza acestui protocol, Serviciul Român de Informatii a acordat

asistenta procurorilor, timp de 7 ani.

Serviciul Român de Informatii a declasificat, în luna iunie 2018, un alt protocol, cel încheiat de data aceasta cu

Parchetul General si Înalta Curte de Casatie si Justitie. Documentul cuprindea cadrul legal pentru gestionarea

informatiilor din procedurile de emitere a mandatelor de securitate nationala. Protocolul avea sase pagini si era

semnat de directorul SRI de la acea vreme, George Maior, de Laura Codruta Kovesi în calitate de procuror general

la acel moment si de fostul presedinte al instantei supreme, Nicolae Popa.

În luna octombrie, si Inspectia Judiciara a anuntat ca încheiase un protocol cu Serviciul Român de Informatii si l-a

publicat. Protocolul încheiat în 2016 prevedea modalitatea de cooperare dintre institutii si modul în care Inspectia

se obliga sa raporteze Serviciului cum a folosit datele primite, institutia ocupându-se cu cercetarea posibilelor

abateri disciplinare savârsite de procurori si judecatori.

Protocolul încheiat în 2016 între Parchetul General si Serviciul Român de Informatii a ajuns în luna august la

opinia publica. O varianta nesecreta care a fost publicata pe site-ul Ministerului Public si una secreta, ce a aparut

câteva ore mai târziu, pe Facebook-ul lui Darius Vâlcov. Ambele au fost semnate în aceeasi zi, chiar înainte de

alegerile din 2016. În timp ce protocolul public era unul strict tehnic, realizat în baza legii, cel secret era o

continuare a protocolului din 2009.
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